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הדברים שרציתי לומר

קיבלנו הזמנה לשאת דברים בהפגנת המחאה הגדולה של "הצדק החברתי". הזמנו רפתן צעיר, בן מושב 
בנגב, יוני דמרי. הוא הכין נאום לתפארת וכשהגענו לבמה לא נתנו לנו לעלות. 

הדברים של יוני אמתיים, נוגעים לראש וללב והם מובאים במלואם בפני הקוראים

צדק חברתי בכיכרות

יוני דמרי - מושב גילת
yoni462@gmail.com

ערב טוב ושבוע טוב תושבי הדרום היקרים! 

שמי יוני דמרי, בן 30, עד לפני מספר חודשים עוד סטודנט באוניברסיטת 

בן-גוריון בנגב, רפתן, דור שלישי ממושב גילת שבצפון הנגב. כמי שבחר 

החברתי.  הצדק  על  במאבק  חלק  לקחת  גאה  אני  חיים,  בדרך  ברפת 

נתבקשתי להגיע לכאן הערב כנציג הרפתנים, על מנת לחזק את ידכם 

ולזעוק יחד איתכם:

"העם דורש צדק חברתי העם דורש חלב ישראלי"

אנחנו הרפתנים, גאים להיות שותפים פעילים במאבק הצודק שמטרתו 

להזכיר לממשלה שיש עוד חלקים בעם, להזכיר להם שהמדינה כוללת 

להזכיר  הישראלי.  במשק  המשפחות ששולטות   20 מאותן  יותר  קצת 

מוזנח  ששנים  נוסף  מעמד  קיים  העניים  לבין  העשירים  שבין  להם, 

על ידם. קוראים לו מעמד הביניים, אותו מעמד שכולל בתוכו את כל 

אותם המשכילים, העובדים, משלמי המסים שמגיעים לסוף החודש עם 

הלשון בחוץ. 

ויותר מכך, הגעתי על מנת לומר בקול חזק, נמאסתם! עברתם את גבול 

הטעם הטוב. 
ממשלת  ואילו  לכת  מרחיקי  שינויים  מבקש  צועק,  הנגב  זועק,  העם 

והפחתת  המטרה  מחיר  הפחתת  שהוא  הפתרון  את  מצאה  החושך 

שלוש  בשעה  בוקר  בכל  שמתעוררים  אלו  אותם  הרפתנים.  הכנסת 

הקופחת  השמש  תחת  תנאים,  בתת  שעובדים  לחליבה,  בוקר  לפנות 

והגשם השוטף, 365 ימים בשנה, שמחזיקים את קו הגבול ואת יישובי 

עוטף עזה. 

שלושה  לפני  רק   - שתבינו  לי  חשוב  האוזן,  את  לכם  לסבר  מנת  על 

חודשים ולאחר עמל של חמש שנים נחקק חוק החלב. אותו חוק שהיה 

גאוותו של השר שמחון. אותו חוק, שנתקבל לאחר התייעצויות רבות 

מומחים  החקלאות,  מתחום  מומחים  הכלכלה,  מתחום  מומחים  עם 

הבין- מהשווקים  נתונים  איסוף  של  שנים  ולאחר  הרווחה,  מתחום 

לאומיים, בוטל על ידי הממשלה ברגע אחד של פאניקה. 

ולאפשר  לרפתן  ביטחון  רשת  מעין  ליצור  הייתה  החוק  של  מטרתו 

לו לוודא שהוא מחזיר השקעותיו ומרוויח את שכרו. רק לפני מספר 

שנים ביצענו, כל הרפתנים, בהוראת הממשלה, רפורמה מקיפה בענף, 

רפורמה שדרשה מכל רפתן להשקיע הון תועפות על מנת לשרוד. היו 

לא מעט רפתנים שאיבדו את כל החסכונות, שצברו במשך שנים, כדי 

ליישם רפורמה זו. והיום, ברגע אחד, מגיע דוח קדמי, בלי כל התראה 

מוקדמת ואומר לרפתנים, בלשון בוטה, נכון, אנחנו הממשלה הבטחנו, 

אבל מצטערים, אנחנו לא מתכוונים לקיים! 
ועדת קדמי, אותה ועדה שערורייתית, מנסה לזרות חול בעיני הציבור 

ולספר לו שאותן 6 אגורות שהם רוצים להוריד מאיתנו הרפתנים, אותן 

למדינת  שיפתרו  אלו  הן  הרפתן,  של  משכרו  רבע  המהוות  אגורות   6

ישראל את כל הבעיה. זה בדיוק כמו שנאמר, שמחירי הדירות יקרות 
באוצר  בוחרים  התחרות,  הגברת  במקום 
הוכח  השיווק.  ורשתות  המחלבות  את  לחזק 
בין מחיר המטרה  כבר, לא אחת, שאין קשר 
לבין המחירים  בישראל  הייצור  מחירי  ובכלל 

על המדף ברשתות

יוני דמרי ורעייתו
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והממשלה תחליט על קיצוץ בשכרם של פועלי הבניין, האם זה נשמע 

למישהו הגיוני בכלל? 

כבוד ראש הממשלה, הבעיה שאנו, הרפתנים ואנשי האוהלים מציגים 

כאן, מורכבת הרבה יותר. כנראה התבלבלתם, הקוטג' הוא רק המשל, 

הנמשל הוא כל המשק.

אותה ועדת קדמי, ממליצה גם לפתוח את שוק החלב לייבוא מרומניה, 

כי שם זול יותר. עכשיו תחשבו יחד איתי, מחר הוא יביא נהגי מוניות 

מרומניה כי הם זולים יותר, מחרתיים עובדי מפעל רומנים, בעוד שבוע 

חיילים, שוטרים, כבאים ואם זו המגמה, בואו נביא גם ראש ממשלה, 

שר אוצר ושר תמ"ת רומנים, אני בטוח שהם יעלו למשלם המסים הרבה 
הרבה פחות. 

חברים יקרים! האוצר מפחד להסתכל לבעיה ישירות בעיניים, ובמקום 

לתת פתרון בוחר בדמגוגיה. במקום הגברת התחרות, בוחרים באוצר 

לחזק את המחלבות ורשתות השיווק. הוכח כבר, לא אחת, שאין קשר 

בין מחיר המטרה ובכלל מחירי הייצור בישראל לבין המחירים על המדף 

ברשתות.

מר שלום שמחון, מר יובל שטייניץ, כבוד ראש הממשלה, בואו ותסבירו לנו 
ולכל עם ישראל - איך חיסול ענף הרפת יוביל להורדת מחירים, הרי רק 

השבוע קראנו כולנו שחברת תנובה, מוכרת בארצות הברית אותה גבינה 

צהובה שהיא מייצרת בארץ, מהחלב של הרפתנים הישראלים, בעשרות 

אחוזים פחות מהמחיר שאותו היא דורשת מאיתנו הצרכנים הישראלים. 

ואני יכול להבטיח לכם, תנובה לא מפסידה כסף בארצות הברית. ההבדל 

הוא ששם, באמריקה הגדולה, יש תחרות אמתית ובארץ שלנו אין. השכר 

שלנו הרפתנים זהה לשכר שקיבלנו לפני שנתיים ואילו, בו בזמן, מחירי 

למכור  מנסים  והאוצר  זה ששמחון  איך  אז  הרקיעו שחקים.  המוצרים 

לנו שהורדת המחיר לרפתן תפתור את הבעיה. מה ששמחון עושה זה 

את  לחזק  הריכוזיות,  את  לחזק  אלא  הריכוזיות  בעיית  את  לפתור  לא 

החזירות ולחזק את חשבונות הבנק של הטייקונים. 

מוליכים את הציבור שולל,  יובל שטייניץ אתם  ומר  מר שלום שמחון 

אתם בוחרים להחליט באופן אנטי דמוקרטי וגרוע מכך באופן אנטי ציוני. 

עם ישראל נחוש לשנות את המצב, שוק חופשי יהיה חופשי רק אם 

יהיו עליו הגבלות רגולטוריות כמו בשוק הסלולר. כן, הגיע הזמן לומר 

לשר שמחון את האמת, שמחון - תלמד מכחלון! 

העם דורש חלב ישראלי

 שנה טובה, שנה של עשייה,
מעוף וחתירה קדימה

 שנה של
אנרגיה, מרץ ובריאות

www.ambar.co.il
חפשו אותנו בפייסבוק: אמבר מכון לתערובת

, ד.נ. חפר 38100 • טל: 04-6321300 • פקס: 04-6321313 אמבר מכון לתערובת • 

מאחלים מכל הלב
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החזירות ולחזק את חשבונות הבנק של הטייקונים. 

מוליכים את הציבור שולל,  יובל שטייניץ אתם  ומר  מר שלום שמחון 

אתם בוחרים להחליט באופן אנטי דמוקרטי וגרוע מכך באופן אנטי ציוני. 

עם ישראל נחוש לשנות את המצב, שוק חופשי יהיה חופשי רק אם 

יהיו עליו הגבלות רגולטוריות כמו בשוק הסלולר. כן, הגיע הזמן לומר 

לשר שמחון את האמת, שמחון - תלמד מכחלון! 

העם דורש חלב ישראלי

 שנה טובה, שנה של עשייה,
מעוף וחתירה קדימה

 שנה של
אנרגיה, מרץ ובריאות

www.ambar.co.il
חפשו אותנו בפייסבוק: אמבר מכון לתערובת

www.ambar.co.il04-6321313 :ד.נ. חפר 38100 • טל: 04-6321300 • פקס , אמבר מכון לתערובת • 
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להציל את ענף החלב 
דפנה קורן - מושב כנף 

מתוך הפייסבוק - מצילים את ענף החלב בישראל 18.7.2011

שירותי  סיום  לאחר   1986 בשנת  הגולן  ברמת  לגור  לעבור  ההחלטה 

הקמתי  בפריפריה.  לגור  ורצון  אישית  שליחות  מתוך  נבעה  הצבאי, 

רפת במושב כנף בדרום רמת הגולן, ואני עובדת בה כבר 20 שנה. לא 

אשכח מעולם את המראה הבתולי והסוריאליסטי של הפרות היורדות 

מהמשאית למשכנן החדש. מאותו יום ואילך אני חולבת 40 פרות שלוש 

פעמים ביום. 

מיושב  ולא  שומם  למקום  להביא  הציונות,  התגשמות  זאת  בעיניי, 

חיים, מקור פרנסה וביטחון. לצד בניית הקהילה בכנף. הרפת מסמלת 

ומחנכת לאהבת הזולת, אכפתיות כלפי הסביבה ובעלי החיים. העשייה 

ברפת וייצור החלב מעניק ביטחון כלכלי והמשכיות, תחושת שייכות 

ובר-קיימא, לי ברור בכל חליבה כי החלב האיכותי הוא בעבור כולם 

חולבת  כשאני  אבל  קלישאה,  ישמע  אולי  זה  כולם.  לבריאות  ותורם 

חלב, בארבע לפנות בוקר, אני מדמיינת את הילד בתל אביב ששותה 

אותו ותורם לבריאותו וחיזוק עצמותיו. העבודה היא קשה וסיזיפית, 

החלב,  איכות  בשיפור  העצומה  בהשקעה  והן  שלה  הפיזי  בחלק  הן 

בריאות הפרות ורווחתן. יחד עם זאת זו עבודה מלאה בסיפוק, יצירה 

ועשייה, ואני עושה זאת מבחירה ובגאווה.

אני אדם אופטימי מטבעי, אך השמים הכחולים שנהגתי לראות מדי 

בוקר ברפת, התמלאו בעננה שחורה כשראש הממשלה אמר כי יתחיל 

הייבוא  הרפת.  ענף  סגירת  פירושו  חלב  יבוא  מאירופה.  חלב  לייבא 

יפגע בצורה חדה וקשה באלפי מתפרנסים מענף החלב, בנו הרפתנים 

החוקרים,  הווטרינרים,  המזריעים,  החלב,  מובילי  לעשייה:  ובחברינו 

הרפת  בענף  והשכלול  הפיתוח  חברות  עובדי  הבקר,  של  המזון  יצרני 

ועוד. ולשם מה? האם יוזל הקוטג'? לא בטוח.

להרוויח  ימשיכו  השיווק  ורשתות  המחלבות  להימשך,  יכול  הקרטל 

ייבא את החלב ומוצריו? אותן  והציבור ימשיך לשלם ביוקר. הרי מי 

מחלבות ורשתות שיווק שהעלו מלכתחילה את המחירים ומרוויחות 

מכך גם כעת. בעיניי, הפתרון הנכון הוא להחזיר את הפיקוח הממשלתי 

שאינה  מיותרת,  ידיים  בהורדת  לעסוק  ולא  החלב  מוצרי  מחירי  על 

מביאה לשום מקום, למעט פופוליזם על גבנו, עובדי האדמה ומתיישבי 

שוליה של המדינה.

מיושמת  אשר  בישראל,  החלב  ייצור  להוזלת  פשוטה  נוסחה  ישנה 

שנים רבות באירופה והיא סבסוד החקלאים. רפתני אירופה מקבלים 

הצרכנים.  בעבור  החלב  מחיר  מוזל  ובכך  מהכנסתם   20% מהמדינה 

רק  הממשלה  הנכון,  הוא  ההפך  סבסוד,  קיבלנו  לא  מעולם  בישראל 

מערימה עלינו קשיים, אך אני לא מבקשת תמיכה. למרות הכול, ענף 

החלב בישראל הוא מקור גאווה בין-לאומי בהישגיו ובפיתוחו, באיכותו 

בשוויץ  הפריפריה  אזרחי  חיי  האם  הפריפריה.  ליישוב  ובתרומתו 

ובהולנד עדיפים על פני תושבי הפריפריה בגליל, בגולן ובנגב?

בניגוד לממשלת ישראל, מדינות אירופה מעודדות את הרפתנים תושבי 

הספר לשמור על שטחי המדינה ולהחזיק שטחי מרעה רחבים באמצעות 

תשלום, דואגת לרווחתם ומבטיחה כי רוב המצרכים במרכולי המדינה 

מזון מאפשר  מוצרי  של  מקומי  ייצור  מקומי.  ייצור  על  מבוססים  יהיו 

 - ביטחון  פירושו  ביותר  הפשוטה  ובצורה  וחברתית,  כלכלית  עצמאות 

הידיעה כי מחר יהיה חלב בסופר טמונה בתפיסה הזאת. בישראל, אין 

מדיניות ממשלתית המבוססת על תכנון לטווח ארוך האופייני כל כך בענף 

החלב. הרפת מתוכננת היטב לעתיד, אני יכולה לדעת בוודאות כמה חלב 

יניבו פרותיי ביולי 2015, אני גם יודעת בדיוק מה שוויו של ליטר חלב 

מאחר והמחירים מפוקחים. בהתנהלות מנהיגינו הלא מתוכננת לטווח 

ארוך, ובפעולותיהם הפזיזות וחסרות האחריות, מי מבטיח כי יהיה חלב 

איכותי בשנת 2015 במרכולים? או אם יהיה חלב בכלל?

גדולה  בעיה  בעיניי הקוטג' הוא רק מיקרו של  לומר את האמת,  אם 

ועמוקה יותר בישראל. מאחר וכבר אנו שומעים על ייקור הקפה ושאר 

ההיבטים.  בכל  וסובייקטיבי,  קצר  מנהיגינו  של  הזיכרון  יבוא.  מוצרי 

אזרח בפריפריה נשלח לבסס את מעמדה הכלכלי והחברתי של המדינה, 

מה  מהלב.  רחוק  גם  הוא  מהעין  רחוק  הרי  כי  נשכח,  ומאידך  מחד 

כי  הבא?  לדור  הלאה  להעביר  עליי  מסר  איזה  לבנותיי?  לספר  עליי 

התיישבות חשובה, וציונות הכרחית? כי עליהן להגשים את הציונות, 

להמשיך ולשמור על שטחים פתוחים בישראל, ולהיות מסורות למדינה, 

לשרת בצבא ולצאת למשימות שמסכנות אותן? מי מבטיח לי שידאגו 

 ?להן? מי ידאג לדור הבא בפריפריה, מי יחזיר את החיילים הביתה דפנה קורן ברפת במושב כנף בגולן

דברים מהלב
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מר שטייניץ ושותפיו, אני קורא אליכם, אל תהיו גיבורים על הרפתנים, 

אנחנו חזקים יותר ממה שאתם מדמיינים. אנחנו הרפתנים היינו כאן 

הרבה לפניכם ונהיה כאן עוד הרבה אחריכם! 

איך אתם מעיזים לספר לנו על תחרות? על התייעלות? הרי כבר שנים 

ידוע שהרפת הישראלית היא הרפת היעילה ביותר בעולם. כבר שנים 

הפרה הישראלית נמצאת במקום הראשון בעולם בתנובת החלב, כבר 

שנים שהחלב הישראלי נחשב לחלב האיכותי ביותר בעולם.

איך אתם מעיזים לדבר איתנו על הוגנות? הרי בכל העולם מסבסדים 

בחשיבות  מכירים  העולם  בכל  בהם.  פוגעים  בישראל  ורק  חקלאים 

הייצור המקומי של מוצרי מזון ורק אצלנו מחסלים אותו.

לצערי, וזאת כולנו יודעים, אנחנו לא מדינה רגילה - אין לנו פריבילגיה 

לוותר על החקלאים ואין לנו את היכולת לסמוך על מדינות אחרות, כי 

משבר הגז עם מצרים מלמד אותנו שאין לנו על מי לסמוך. 

נאבקים  כאן  כי  ננצח,  ואנחנו  צודקים  אנחנו  ספק,  לכם  יהיה  שלא 

האנשים העובדים והמשכילים, אנו משלמי המיסים נאבקים על זכותנו 

יקרים מאסנו  לכם שרים  לומר  מנת  על  הגענו הערב  ובכבוד.  לעבוד 

ומאסנו  המשאבים  חלוקת  בצורת  מאסנו  ההחלטות,  קבלת  באופן 

בסדר העדיפויות הממשלתי. הגיע הזמן לשינויים ! 

ממשלה יקרה, ברגע זה מתהפך בקברו דוד בן גוריון בשומעו כי ראש 

פני  על  מסובסדים  אירופאים  חקלאים  מעדיף  בישראל  הממשלה 

ושוק  קרטלים  שבירת  של  סיסמה  תחת  אמתית.  ישראלית  חקלאות 

חופשי, ראש הממשלה שלנו מחסל התיישבות גאה בנגב, בגליל, בעמק, 

בבקעה, בערבה ובעוטף עזה. 

שרים יקרים , מהיכן שאבתם את התעוזה לעשות זאת הרי ידוע לכולנו 

ש"חקלאות = ציונות" ! 

אתם צרכנים נבונים, יודעים כי לרפתנים אין חלק בחגיגת המחירים הזו 

ובכוחנו יושבי האוהלים, מעשני הנרגילות ואוכלי הסושי, לשנות מציאות 

זו. אם אנחנו רק רוצים יש לנו הכוח לשנות, יש לנו הכוח לקבוע. 

אחד.  לשבוע  מזון  מוצרי  להחרים  ועכשיו,  כאן  כולנו,  נחליט  בואו 

להחרים רשת אחת או כמה רשתות לשבוע אחד, תוך שאנו מזהירים 

ותרו על החגיגה או לחלופין תתכוננו   - יש לכן שתי אופציות  אותן: 

לסגירה.

והם  השוק,  זה  ואתם  אני  כי  ימים  חודש  דירות  לקנות  נפסיק  בואו 

לא  הציבור,  גב  על  חגיגות  עוד  לא  החופשי.  הם  הרעבים  הטייקונים 

עוד משכורות של מיליון שקל על חשבונכם. העם מחליט צדק חברתי, 

כאן ועכשיו! 

את  ולהצעיד  הכפפה  את  להרים  ההתקוממות  להנהגת  מכאן  קורא  אני 
הנגב אל הארץ החדשה, הארץ המובטחת. כי אין לנו ארץ אחרת! 

 "כי "העם רוצה צדק ח                 ברתי, העם רוצה חלב ישראלי
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